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ВІДБУВСЯ VI З’ЇЗД ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ

Під таким девізом у Києві в
Міжнародному центрі культури
та мистецтв (Жовтневому пала-
ці) 23–24 березня 2011 року
відбувся VІ з’їзд Федерації про-
фесійних спілок України. Май-
же сім сотень делегатів, які
представляли всі регіони та
галузі, обговорили звіт Ради
ФПУ про її роботу після V з’їзду,
насущні проблеми соціально-
економічного життя країни, роз-
виток профспілкового руху на
наступний п’ятирічний період.

У роботі з’їзду взяли участь
запрошені керівники областей, мі-
ністерств і відомств, віце-прем’єр-
міністр Сергій Тігіпко, представники
міжнародних профцентрів і органі-
зацій, національних профоб’єднань
багатьох країн світу, журналісти. На
адресу з’їзду надійшло багато при-
вітань та побажань.

Форум найбільшого проф-
спілкового об’єднання України
помічений суспільством. Перед
його початком та під час роботи
під стінами Палацу стояли пікети
з гаслами та транспарантами, в
яких їх учасники закликали де-
легатів зупинити «комунально-
енергетичний грабунок», бороти-
ся за справедливі заробітні плати
і пенсії, робочі місця, забезпечен-

ня конституційних прав, виконан-
ня законів, створити міжгалузеві
ради страйкового руху України та
ін. Напередодні та в дні з’їзду від-
булися акції протесту в Києві та
в регіонах працівників освіти та
науки, розпочалася акція — авто-
пробіг працівників малого бізнесу
України.

З’їзд працював конструктивно і
злагоджено.

Його робота розпочалася і за-
вершилася виконанням гімну ФПУ.
У ньому є такі слова: «Коли неправ-
ди біль стискає горло, порушений
закон, до розпачу лиш крок — лю-
дина йде з надією у серці шукати
захисту у профспілок». У приспіві
гімну йдеться про те, що сила
профспілок у зміцненні рядів, у
єднанні, у боротьбі за гідну працю,
соціальні права, достойне життя.
Саме ці слова й були головними
орієнтирами на профспілковому
форумі.

Делегати, обговоривши звітні
доповіді голів ФПУ та Контрольно-
ревізійної комісії — В.Г. Хара і О.Д.
Кельїна, визнали роботу Ради ФПУ
задовільною, ухвалили програмні
Резолюції: «Гідна праця — основа
соціального добробуту та економіч-
ного прогресу», «Гарантовані тру-
дові права — основа соціальної ста-
більності», «Право на організацію —
передумова надійного захисту тру-
дівників», «Професійні спілки — за
розвиток соціальної держави в
Україні», «Про підвищення соціаль-
ного діалогу», «Молодь — надійна

опора профспілок», «За якісне та
доступне громадське обслугову-
вання», Звернення з’їзду у зв’язку з
25-ми роковинами аварії на Чор-
нобильській АЕС, внесли зміни до
Статуту ФПУ та до Положення про
Контрольно-ревізійну комісію ФПУ,
обрали Статутну комісію ФПУ, за-
твердили постійні комісії, повнова-
ження нового складу Ради ФПУ.

Головою Федерації професій-
них спілок України обрано Василя
Георгійовича Хара.

Тема гідної праці була головним
стержнем у звітній доповіді, лунала
із вуст багатьох виступаючих на
з’їзді. Її розглядали з погляду не
лише продуктивності та оплати
праці, а й як створення умов для
безпечної роботи, використання
переваг економічної стабілізації та
зростання виробництва на користь
людини праці, забезпечення соці-
альної справедливості в оподатку-
ванні доходів від праці, зменшення
диференціації населення за дохо-
дами і тінізації економіки на всіх
рівнях — національному, галузево-
му та регіональному, на підприєм-
ствах, в установах та організаціях.

(Закінчення на 2-й стор.)
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30 років тому із заснуванням цеху №12 стартувало
цирконієве виробництво, на базі якого на дніпродзер-
жинському проммайданчику колишнього ВО «Придні-
провський хімічний завод» згодом було утворено ДНВП
«Цирконій».

«За цей тривалий період трудовий колектив підрозділу
пройшов шлях від злету до падіння вниз — від піку популярно-
сті у керівників держави та профільного міністерства до
повного забуття. Проте в усі часи одне було і є непорушним і
стабільним — відданість працівників обраному місцю роботи
та віра у світле майбутнє цирконієвого виробництва. Багатьох
із працівників вже немає в наших сьогоднішніх лавах, але поки
є ми — буде і цирконій», відзначає у своєму ювілейному при-
вітанні всім учасникам унікального технологічного процесу з
випуску різних сполук цирконію і гафнію голова профкому під-
приємства Василь Кісільов.

Теплі і сердечні побажання міцного здоров’я, довголіття,
сімейної злагоди і щастя, а також натхнення і сил у цирконієво-
му розвитку висловив своїм колегам, друзям по роботі началь-
ник цеху Володимир Попов.

Щирі слова подяки з нагоди ювілею усім працівникам дер-
жавного науково-виробничого підприємства «Цирконій» адресує
Голова Атомпрофспілки України Валерій Матов. «Ви учергове
довели, — підкреслив він, — що як ветерани, так і їхня молода
зміна в усі ці роки демонструють ініціативність, вміння й енергій-
ність у праці. Будьте завжди згуртованими і впевненими у своїх
силах, у досягненні своєї мети — послужити інтересам національ-
ного ядерно-паливного циклу й атомної енергетики загалом».

На знімках: ветеран виробництва, який працює в цеху
№12 з 1981 року, електромонтер з ремонту та обслугову-
вання електрообладнання Леонід НЄТУС; лаборант хіміч-
ного аналізу, беззмінний профгрупорг лабораторії цеху
Лідія ПОЛОВЧЕНКО; інженер-технолог, голова цехкому і
член профкому підприємства Олена ТОМІЛІНА; апарат-
ник-гідрометалург, який прийшов у ВО ПХЗ у 1972 році,
профактивіст Микола РОГАЧОВ.

ТРУДОВИЙ ЖИТТЄПИС КОЛЕКТИВУ

Делегати з’їзду від Атомпрофспілки

Патріоти цирконієвого виробництва

Як уже повідомлялося, 9 березня в
Японії стався землетрус магнітудою
7,2 бала, 11 березня сталося кілька
землетрусів, найсильніший — магніту-
дою 8,9 бала, після чого на узбережжя
країни обрушилося цунамі.

У результаті землетрусу й подальшого
цунамі було виведено з ладу АЕС «Фукусі-
ма-1», після чого на ній сталося кілька
вибухів, вийшла із ладу система охолод-
ження. Було зафіксовано декілька витоків
радіації, що змусило владу евакуювати
людей із 20-км зони довкола АЕС. На
кінець березня рівень загрози на япон-
ській АЕС зберігається «стабільно важ-
ким», йдеться у зведенні Держінспекції
ядерного регулювання України. Серйозні
випробування випали на долю японських
атомників у боротьбі з наслідками ядерної
катастрофи. Атомні колеги з Японії, ризи-
куючи власним здоров’я і життям, героїчно
виконують свої професійні обов’язки, щоб
ситуація не вийшла з-під контролю.

З приводу природних катаклізмів у
Японії, що спричинили загибель тисяч
людей, Атомпрофспілка України вислови-
ла глибокі співчуття японським колегам-
профспілчанам і за рішенням Президії ЦК
надала постраждалим від стихії безпово-
ротну фінансову допомогу у сумі 10000
грн. («АУ» №12 2011 року).

Днями президент Товариства Чер-
воного Хреста України І. Ісаченко, на чиє
звернення про допомогу японським
потерпілим відгукнулася Атомпрофспілка,
у своєму подячному листі на адресу
Голови профспілки В. Матова відзначив:
«Нам приємно усвідомлювати, що є люди,
яким не байдужа доля інших, що є бажан-
ня допомагати потерпілим і бути причет-
ним до міжнародних зусиль зі зменшення
наслідків стихійного лиха».

За дорученням Ради голів Чорно-
бильської об’єднаної організації Пред-
ставник Атомпрофспілки М. Тетерін на-
правив Звернення до працівників АЕС
«Фукусіма-1», у якому керівники профор-
ганізацій зони відчуження висловили щирі
слова розради і підтримки, готовність
надати всіляке сприяння японським
побратимам-учасникам ліквідації аварії на
АЕС і побажали їм удачі й мужності у вирі-
шенні головного питання — мінімізації
виходу радіоактивності в довкілля.

Голос біди має почути кожен.

ПРОФСПІЛКОВО-АТОМНА
СОЛІДАРНІСТЬ І ПІДТРИМКА

Голос біди
має бути почутий
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Не оминали промовці й

тему конструктивного соці-
ального діалогу, наголошую-
чи при тому, що влада часто
ігнорує позицію профспілок,
порушуючи положення Гене-
ральної угоди. Тим часом са-
ме через соціальний діалог
мають вирішуватися питання
всіх аспектів гідної праці.

Президент України Віктор
Янукович не зміг через хворо-
бу взяти участь у роботі з’їзду.
Його вітання делегатам зачи-
тала перший заступник глави
адміністрації Президента Іри-
на Акімова. У ньому йшлося
про те, що «у складних умо-
вах сьогодення Федерація
профспілок України проде-
монструвала єдність і згурто-
ваність в обстоюванні прав
трудящих на забезпечення
зайнятості й гідних умов праці
та соціальних гарантій... Дер-
жава зацікавлена у сильних
і відповідальних соціальних
партнерах».

Представник Президента
покартала профактив з при-
воду того, що профспілкам
довіряє лише кожен п’ятий,
скорочується профспілкове
членство. Зупинилася на пер-
шочергових питаннях, які ви-
рішує влада, зокрема, фор-
муванні середнього класу,
виправленні диспропорції у
механізмах перерозподілу
доходів, модернізації подат-
кової та пенсійної систем.
Чимало кроків, спрямованих
на боротьбу з бідністю, галь-
мується через брак коштів,
недостатньою ініціативою на
місцях.

Прем’єр-міністр Микола
Азаров, який виступив на
з’їзді, сказав: «Ми бачимо

профспілки ключовим пар-
тнером у справі перетворень,
які повинні бути проведені в
нашій країні. І ми твердо стої-
мо на позиції діалогу й там,
де це можливо, компромісу».
Партнерство з профспілка-
ми, за його словами, у підви-
щенні зарплати для працюю-
чих, «дуже важливе завдання
профспілок, і тут ми вам пар-
тнери, це не тільки вимагати
від держави підвищення соці-
альних стандартів. Ми згодні
сідати і це обговорювати. Але
ж ви обов’язково вимагай-
те підвищення фонду оплати
праці на своїх підприємствах,
і ми тут вас підтримаємо».

М. Азаров заявив також,
що профспілки повинні вима-
гати ліквідації заборгованості
перед працівниками на під-
приємствах: «Давайте разом
тиснути на бізнес, щоб він
збільшив фонд оплати праці».

Відповідаючи на записки
щодо ситуації з підвищенням
заробітної плати працівникам
освіти, він сказав, що кожен

міністр має обстоювати ін-
тереси своєї галузі, доводи-
ти, переконувати. Якби таку
позицію зайняв міністр Д. Та-
бачник, то питання б виріши-
лося. Після того, як освітяни
прийшли під Кабінет Мініст-
рів, а міністр не зміг з ними
порозумітися, чи варто йо-
го підтримувати? Прем’єр
пообіцяв на прохання де-
легатів дати міністру строк
на виправлення ситуації. М.
Азаров детально зупинив-
ся на необхідності пенсій-
ної реформи, результатах за-
провадження Податкового
кодексу, співробітництва з
Міжнародним валютним фон-
дом. Він зазначив, що Ук-
раїна може обійтися без кре-

диту, але для неї це неви-
гідно.

Промовці на з’їзді пору-
шували багато інших питань.
Уповноважений Верховної
Ради України з прав людини
Ніна Карпачова зазначила,
що третина звернень, що
надходять до неї, стосуються
дотримання соціально-еко-
номічних прав, багато надхо-
дить телеграм і звернень з
приводу скорочення наявно-
го обсягу прав і свобод люди-
ни. Найнагальнішим завдан-
ням залишається й усунення
такого ганебного явища, як
заборгованість із заробітної
плати.

Активісти і профпрацівни-
ки порушували з трибуни фо-
руму багато питань внутріш-
нього профспілкового життя.

Представники міжнарод-
них організацій наголошува-
ли, що Федерація профспі-
лок України демонструє свою
рішучість, домагаючись від
влади і роботодавців вико-
нання норм законодавства
та дотримання міжнародних
трудових норм. Голова Фе-

дерації незалежних профспі-
лок Росії Михайло Шмаков,
зокрема, сказав, що на при-
кладі ФПУ можна говорити як
про доконаний факт, що
профспілки в нових неза-
лежних державах у склад-
них умовах економічних ре-
форм упевнено захищають
соціально-економічні права
трудящих.

У своєму виступі заступ-
ник Генерального секретаря
Міжнародної конфедерації
профспілок Яап Вінен під-
тримав вимогу Федерації
профспілок стосовно прове-
дення діалогу перед визна-
ченням кредитування Ук-
раїни Міжнародним валют-
ним фондом.

Делегати з’їзду та його
гості з величезним задово-
ленням сприйняли виступи
колективів художньої самоді-
яльності профспілок з усіх ре-
гіонів України. На загальну
думку, концерт пройшов на
високому професійному рівні
та урізноманітнений за жан-
рами.

Петро ВАСИЛЕНКО

Сильні профспілки — справедливе суспільствоСильні профспілки — справедливе суспільство

АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ

� 10 років тому, у січні 2001 року,
сесія Миколаївської обласної ради
погодила добудову Ташлицької ГАЕС та
затвердила програму соціальних зав-
дань з оздоровлення інфраструктури
регіонів, що входять до зони впливу
гідроакумулюючої станції. Вперше в
Україні було застосовано схему одно-
часного фінансування будівництва про-
мислового об’єкта та реалізації соці-
ально-екологічних заходів у зоні його
розташування. За 10 років, завдяки
будівництву Ташлицької ГАЕС, на роз-
виток регіону спрямовано 156 млн. 641
тис. грн.

134 млн. 185 тис. грн. протягом десяти-
річчя одержали 6 районів та 3 міста
Миколаївщини, включені до зони розпов-
сюдження соціальної програми добудови
ТГАЕС (89 населених пунктів, де проживає
79 тис. населення). Розпорядником цих
коштів є управління капітального будів-
ництва Миколаївської обласної держадмі-
ністрації. 22 млн. 456 тис. грн. спрямовано
на розвиток Южноукраїнська — міста-су-
путника ЮУАЕС, яка разом з Ташлицькою
ГАЕС та Олександрівською ГЕС складають
унікальний енергокомплекс на Південному
Бузі. Розподілом та освоєнням коштів для
міста атомників опікується управління капі-
тального будівництва ВП ЮУАЕС.

� На Южно-Українській АЕС завер-
шено інспекцію паливних збірок вироб-
ництва фірми «Westinghouse». Результа-
ти інспекції тепловидільних збірок (ТВЗ-W)
виробництва фірми «Westinghouse» задо-
вільні — такий підсумок перевірки першої
повної перевантажувальної партії — 42
дослідних паливних касет — після річної
експлуатації в активній зоні реактора 3-го
енергоблока ЮУАЕС. Разом з даними ві-
зуального контролю у ході інспекції врахо-
вувалися експлуатаційні показники, заре-
єстровані впродовж року, а також дані,

отримані в процесі транспортно-техноло-
гічних операцій з ТВЗ-W. Слід зазначити,
що в 2011 році, після закінчення 21-ї
паливної кампанії, на третьому «мільйон-
нику» Южно-Української АЕС на вимогу
Державної інспекції ядерного регулювання
стосовно ТВЗ-W було проведено низку
додаткових інспекційних заходів. Після
завершення інспекції паливних збірок
«Westinghouse», відповідно до звернення
фірми-виробника, було виконано інспек-
цію ТВЗ виробництва російського концер-
ну «ТВЕЛ». За інформацією южноукраїн-
ських фахівців, отримані результати також
задовільні. До складу інспекційних комісій
разом з фахівцями ЮУАЕС і в першому, і в
другому випадку входили представники
компаній-виробників. Отримані результати
інспекції будуть використані для підтверд-
ження безпеки експлуатації активної зони
реактора, заповненої паливом різних ви-
робників.

У реакторі блока №3 ЮУАЕС паливо
«Westinghouse» працює разом з росій-
ським з серпня 2005 року. Тоді в активну
зону було поміщено 6 дослідних касет ком-
панії. Після закінчення кожної паливної
кампанії (упродовж 2005—2010 рр.) вони
піддавалися інспекційному обстеженню.
Основні результати усіх інспекцій ТВЗ-W
були позитивними. Що стосується виявле-
них зауважень, то вони не були критичними
для ухвалення рішення щодо переходу в
2010 році до дослідно-промислової екс-
плуатації повної перевантажувальної партії
паливних збірок «Westinghouse». Перший
рік роботи підтвердив їх надійність.

У ході ремонтної кампанії 2011 року, що
стартувала 17 лютого, до активної зони
блока №3 буде завантажено другу пере-
вантажувальну партію (перша комерційна
поставка ТВЗ-W) виробництва вказа-
ної фірми. Таким чином, починаючи з
поточного року загальна кількість палива

«Westinghouse» в активній зоні реактора
становитиме 84 ТВЗ, тобто більше полови-
ни паливних збірок (всього в активній зоні
реактора знаходиться 163 ТВЗ).

Процес завантаження в активну зону
реактора «працюючого» палива розпочато
23 березня 2011 року.

� У 2011 році НАЕК «Енергоатом»
планує завершити оцінку технічного
стану та перепризначення ресурсу усіх
елементів енергоблоку №1 Южно-
Української АЕС, у т.ч. корпусу реакто-
ра та будівельних конструкцій.

До кінця року також буде розроблено
звіт з періодичної переоцінки безпеки, у
якому буде проаналізовано вплив на без-
пеку енергоблока здійснених модифікацій,
старіння обладнання та будівельних кон-
струкцій. У грудні ц.р. звіт разом із заявою
на продовження експлуатації енергоблока
буде направлено на розгляд до Державної
інспекції з ядерного регулювання України.
За результатами державної експертизи
цього звіту, у грудні 2012 року інспекція
прийме рішення щодо можливості продов-
ження терміну експлуатації енергоблока.

У 2011 році на роботи некапітального
характеру з продовження експлуатації
южноукраїнського-1 буде виділено 97,4
млн. грн.

Довідково: Строк експлуатації ЮУАЕС-1
завершується у 2012 році.

� Цього ж року НАЕК «Енергоатом»
планує розробити та узгодити з Дер-
жавною інспекцією ядерного регулю-
вання (ДІЯРУ) робочі програми для про-
ведення робіт з оцінки технічного стану
та перепризначення ресурсу критичних
елементів енергоблоків №1 і 2 За-
порізької АЕС. Планується також розпо-
чати роботи з оцінки технічного стану
основного обладнання цих енергоблоків, у
т.ч. корпусу реактора та будівельних кон-
струкцій.

У 2011 році на роботи некапітального
характеру з продовження експлуатації
буде виділено 57,5 млн. грн.

Роботи з продовження експлуатації
виконуються відповідно до «Деталізованого
план-графіку підготовки енергоблоків №1, 2
ВП ЗАЕС до продовження експлуатації у
надпроектний строк».

Довідково: Строк експлуатації енер-
гоблоків №1, 2 ЗАЕС завершується у
2014–2015 роках відповідно.

� В останній декаді березня у Націо-
нальній комісії регулювання електро-
енергетики (НКРЕ) в робочому порядку
відбулося обговорення питання про
забезпечення співпраці ДП НАЕК «Енер-
гоатом» та Союзу ветеранів атомної
енергетики України.

Учасники зустрічі не ставили під сумнів
очевидну актуальність і значущість вико-
ристання багатого досвіду ветеранів з
метою його передачі наступному поколінню
атомників і роз’ясненню переваг атомної
енергетики, зміцнення її позицій в енерге-
тичному секторі. Вони обговорили проект
Угоди про співпрацю «Енергоатома» і
Союзу ветеранів, висловивши підтримку
ініціативі і відзначивши її актуальне значен-
ня у світлі подій, що сталися в Японії на АЕС
«Фукусіма-1».

За результатами розгляду передбачаєть-
ся враховувати участь НАЕК «Енергоатом» у
розвитку і становленні руху ветеранів-атом-
ників окремою складовою при розрахунково-
му обґрунтуванні тарифу Компанії.

На думку учасників зустрічі, такий підхід
не лише продемонструє загальне визнан-
ня актуальності залучення накопиченого
ветеранами досвіду і знань для вдоскона-
лення експлуатації АЕС і підвищення їх без-
пеки, а й дозволить на довготривалій осно-
ві організувати взаємовигідну співпрацю
державної Компанії і Всеукраїнської гро-
мадської організації.

На таку тему 30 березня в агентстві УНІАН прове-
ла прес-конференцію Професійна спілка працівни-
ків атомної енергетики та промисловості України
(Атомпрофспілка).

Про вкрай тривожний і загрозливий стан справ на
радіаційно-небезпечній території довкола ЧАЕС,
надзвичайно складні умови для проведення робіт з лікві-
дації наслідків аварії на ЧАЕС через хронічне, а на 2011
рік — катастрофічне бюджетне недофінансування ЧАЕС і
зони відчуження опублічнили більш як 20 представникам
центральних каналів теле- і радіомовлення, інформа-
гентств та преси Голова Атомпрофспілки Валерій Матов
(у    центрі — на знімку), Представник профспілки у Чор-
нобильській об’єднаній організації Микола Тетерін і
голова профкому ДСП ЧАЕС Євген Козлов (праворуч).

Профспілковці висловили перед мас-медіа серйозну
стурбованість особливо важкою ситуацією, спричине-
ною постійним недофінансуванням робіт з мінімізації
наслідків Чорнобильської катастрофи у зоні відчуження і
на ЧАЕС включно. Із запланованих на зазначені заходи
на 2011 рік бюджетних асигнувань майже 1 млрд. грн.
державним кошторисом передбачено лише близько 0,5
млрд. грн. Керівники профструктур оприлюднили кри-
тичне становище із соціальним забезпеченням персона-
лу, позицію перед урядом країни — вжити невідкладних і
конкретних заходів з реального фінансування Чор-
нобильської зони відчуження й адекватного захисту тру-
дових прав та інтересів працівників, а також подали
низку пропозицій стосовно врегулювання порушених
ними проблемних питань.

(Детальніша інформація буде)

SOS-ТЕРИТОРІЯ

25 років — період напіврозпаду
Чорнобильської зони відчуження
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АТОМПРОФСПІЛКА: АНАЛІЗУЄМО ПРОЕКТ ТРУДОВОГО КОДЕКСУ

Урегульовано питання
оплати одноразової від-
пустки у зв’язку з усинов-
ленням дитини. Відповід-
ний законопроект ухвалила
Верховна Рада.

Згідно з ухваленими змі-
нами, жінкам, які усиновили
дитину з числа дітей-сиріт
старше трьох років, надається
одноразова оплачувана від-
пустка у зв’язку з цим трива-
лістю 56 календарних днів.
Жінкам, які усиновили двоє і
більше дітей, надається од-
норазова оплачувана відпуст-
ка тривалістю 70 календарних
днів. Документом передбаче-
но, що вона надається без
урахування святкових і неро-
бочих днів.

НОВЕ
У ЗАКОНОДАВСТВІ

11 березня уряд при-
йняв постанову «Про єди-
ний державний реєстр   гро-
мадян, які потребують по-
кращення житлових умов».

Вищезгаданий реєстр
планується створити до 1
січня 2012 року. Віце-прем’єр-
міністр–міністр регіонального
розвитку, будівництва і жит-
лово-комунального господар-
ства Віктор Тихонов зазначив,
що реєстр вводиться з метою
забезпечення прозорості ве-
дення обліку громадян, які
потребують покращення жит-
лових умов і громадського
контролю за розподілом і на-
данням житла. Отож знову
формуватимуться черги на
квартири? І можна передбачи-
ти, що це буде найдовша
черга.

УРЯД ДЕКЛАРУЄ…

Відбулося позачергове
засідання правління Фонду
соціального страхування з
тимчасової втрати працез-
датності.

На ньому затвердили ви-
конання бюджету Фонду та
регіональних програм щодо
відновлення здоров’я застра-
хованих осіб і членів їхніх сімей
за 2010-й, а також ухвалили
бюджет Фонду на 2011-й та
Концепцію його розвитку на
2011–2015 роки та інші. Прав-
ління розглянуло кадрові пи-
тання. Згідно з поданою зая-
вою за згодою сторін з посади
директора Виконавчої дирек-
ції Фонду звільнений Сергій
Санченко. Директором Вико-
навчої дирекції Фонду соці-
ального страхування з тимча-
сової втрати працездатності
затверджено Едуарда Дмит-
ровича УШАКОВА, 1967 року
народження, який до цього з
2006 року був першим заступ-
ником директора Виконавчої
дирекції Фонду, а з жовтня
2010-го виконував обов’язки
директора Виконавчої дирек-
ції Фонду.

КАДРОВІ
ПРИЗНАЧЕННЯ

Уже вдруге РАЕС вияви-
лася рекордсменом за кіль-
кістю учасників. Минулого
року доповіді підготували 23
працівники атомної станції,
цьогоріч їх було 13. Тоді як на
інших атомках кількість учас-
ників не перевищувала де-
сяти. Як зазначив голова
організації молоді Сергій
Омелянець, «нас тішить така
активність молоді і спонукає
ще більше працювати і роз-
виватись у цьому напрямі».
Тим паче що рівень робіт
наших колег доволі високий.
Торік у фінальній частині
конкурсу наукових допові-
дей серед молодих праців-
ників ДП НАЕК «Енергоатом»
брали участь троє представ-
ників РАЕС: Олександр Кра-
тік, Микола Парфьонов та
Тетяна Чума. У результаті —

перше місце посів Олек-
сандр Кратік, а третє —
Микола Парфьонов.

Цього року традиційно
конкурс проходив за трьо-
ма напрямами: виробничим,
соціальним та профспілко-
вим. На розсуд конкурсної
комісії у складі заступника
генерального директора з
кадрів та соціального роз-
витку Романа Гошовського,
заступників головного ін-
женера Сергія Куроєдова,
Володимира Комариці, Ігоря
Гевци, заступника началь-
ника НТЦ Юрія Єлісєєва,
заступника голови профко-
му Івана Мельника та за-
ступника голови організації
молоді Павла Олещука було
представлено 13 робіт. Го-
ловними критеріями оціню-
вання були актуальність та

розкриття теми, можливість
її використання на практиці,
творчий підхід.

Підбиваючи підсумки
конкурсу, заступник гене-
рального директора Роман
Гошовський зазначив: «Усі
доповіді були цікаві. Хоч,
можливо, і не всі — завтраш-
нього дня. Адже усе, що ми
робимо сьогодні, — ми ро-
бимо на перспективу. Рів-
ненська АЕС зокрема та га-

лузь у цілому зацікавлені в
активній співпраці з мо-
лоддю. Сьогодні ми хочемо
бачити кваліфікованішого
працівника, високий рівень
культури безпеки, вищі по-
казники виробництва. Без
активної позиції молодих
спеціалістів, яких сьогодні на
підприємстві третина, без їх
раціональних думок та про-
позицій РАЕС не зможе роз-
виватися».

Відтак було визначено
переможців та призерів у
трьох номінаціях. За ви-
робничим напрямом при-
зові місця посіли: інже-
нер електроцеху Олександр
Пчелінцев, інженер хімцеху
Павло Кузнєцов та гео-
дезист відділу природо-
техногенної безпеки Олег
Шпаківський.

За соціальним напря-
мом місця розподілилися
так: Володимир Саган — ін-
женер-програміст НТЦ, Вік-
тор Лавренюк — інженер-
електронік НТЦ та Руслан
Слобода — інженер служби
аналізу безпеки.

Також призерів було ви-
значено за профспілковим
напрямом. Перше місце по-

сів інженер-електронник СІТ
Сергій Омелянець, друге —
діловод управління соціаль-
ного розвитку Олена Сер-
нюк, третє — інженер відділу
головного метролога РАЕС
Ірина Бекіш. Усі переможці
та призери нагороджуються
грошовими преміями за ра-
хунок профспілкової органі-
зації.

Іванна КОВБ
Фото Павла ОЛЕЩУКА

Олександр ПЧЕЛІНЦЕВ,
Павло КУЗНЄЦОВ та Ірина
БЕКІШ представляли Рів-
ненську АЕС на конкурсі
наукових доповідей ДП НАЕК
«Енергоатом», що проходив
у Києві у березні.

(Інформацію
буде опубліковано)

РОЗІРВАННЯ ТРУДОВОГО
ДОГОВОРУ ЗА ІНІЦІАТИВОЮ
РОБОТОДАВЦЯ НА ПІДСТАВІ

НЕВИКОНАННЯ ЧИ НЕНАЛЕЖНОГО
ВИКОНАННЯ ПРАЦІВНИКОМ СВОЇХ

ТРУДОВИХ ОБОВ’ЯЗКІВ
(Стаття 104 проекту ТК, пункти 3,

4,7,8 статті 40, стаття 41 КЗпП)
Пункт 4 частини першої статті 104

проекту:
4. Розкрадання за місцем

роботи майна роботодавця чи
іншої особи, умисного його зни-
щення чи пошкодження, що вста-
новлено судом чи постановою
органу, до компетенції якого нале-
жить накладення адміністратив-
ного стягнення.

Сьогодні за вчинення розкрадан-
ня майна роботодавця працівник
може бути звільнений з роботи відпо-
відно до пункту 8 статті 40 КЗпП. У
проекті ТК також визначено правову
норму, яка передбачає можливість
звільнення працівника з роботи у разі
вчинення ним розкрадання майна
роботодавця. Але при цьому пункт 4
частини першої статті 104 проекту ТК
містить низку суттєвих новацій.

Основні новації полягають в
такому:

— роботодавець матиме право
звільнити працівника з роботи не
лише за вчинене ним розкрадання
майна, а також у разі умисного його
знищення чи пошкодження;

— працівник може бути звільне-
ний з роботи за розкрадання, зни-
щення чи пошкодження не лише
майна, яке належить роботодавцю, а
й майна іншої особи.

Проаналізуємо зазначені поло-
ження детальніше.

Найперше необхідно розкрити
визначення терміна «розкрадання».

РОЗКРАДАННЯ — умисне, про-
типравне обернення особою певним
способом державного, комунально-
го чи приватного майна на свою
користь або на користь іншої особи.
Залежно від способів розкрадання
кримінальне законодавство розріз-
няє крадіжку, грабіж, розбій, шах-
райство, вимагання, привласнення,
розтрату і розкрадання шляхом злов-
живання службовим становищем.

Грабіж — відкрите викрадення
чужого майна.

Крадіжка — таємне викрадення
чужого майна.

Розбій — напад з метою заволо-
діння чужим майном, поєднаний із
насильством, небезпечним для жит-
тя чи здоров'я особи, яка зазнала
нападу, або з погрозою застосування
такого насильства.

Розтрата — незаконне і безоп-
латне витрачення (споживання,
продаж, безоплатна передача, об-
мін, передача в рахунок погашення
боргу тощо) особою чужого майна,
яке їй ввірене чи перебувало в її
віданні. В результаті розтрати осо-
ба поліпшує майнове становище
інших осіб шляхом безпосередньо-
го споживання ними незаконно ви-
лученого майна, позбавлення їх за
рахунок такого майна певних мате-
ріальних витрат, збільшення дохо-
дів інших осіб.

Шахрайство — заволодіння чу-
жим майном або придбання права
на майно шляхом обману чи злов-
живання довірою. Зловживання
довірою — це завідоме використан-
ня винним особливих, заснованих
на довір’ї, фактичних чи юридичних
відносин з особою, яка є власником
майна або відає майном, з метою
звернути це майно на свою користь.
Обман визначається як надання не-
правдивих відомостей або завідоме
замовчування тих чи інших обста-
вин, повідомлення про які, згідно з
чинним законодавством, є обов’яз-
ковим.

Вимагання — вимога передачі
чужого майна чи права на майно або
вчинення будь-яких дій майнового
характеру з погрозою насильства
над потерпілим чи його близькими
родичами, обмеження прав, свобод
або законних інтересів цих осіб,
пошкодження чи знищення їхнього
майна або майна, що перебуває в
їхньому віданні чи під охороною, або
розголошення відомостей, які потер-
пілий чи його близькі родичі бажають
зберегти в таємниці.

Привласнення — протиправне і
безоплатне вилучення (утримання,
неповернення) особою чужого май-
на, яке знаходилось у його правомір-
ному володінні, з наміром у подаль-
шому обернути його на свою користь
чи користь третіх осіб. У результаті
привласнення чужого майна особа
починає незаконно володіти і корис-
туватися вилученим майном, поліп-
шуючи безпосередньо за рахунок
викраденого своє матеріальне ста-
новище чи матеріальне становище
третіх осіб.

Зловживання службовим стано-
вищем — будь-яке умисне, з корис-
ливих мотивів чи в інших особистих
інтересах або в інтересах третіх осіб,
використання службовою особою
всупереч інтересам служби своїх
прав і можливостей, пов’язаних з її
посадою.

Отже, розкрадання — це умис-
не протиправне заволодіння май-
ном роботодавця чи інших осіб,
здійснене в особистих інтересах
або інтересах третіх осіб. Стосовно
належності майна роботодавцю
питань не повинно виникати, ос-
кільки право власності або право
господарського відання нескладно
підтвердити, а от новація щодо
можливості звільнити працівника,
якщо він вчинив за місцем роботи
розкрадання майна, яке належало
іншій особі, безумовно, потребува-
тиме додаткових коментарів. Ло-
гічно допустити, що звільнити з
роботи можна буде працівника,
який, наприклад, скоїв крадіжку
особистих речей інших працівни-
ків, або майна, яке належало іншо-
му власнику, а роботодавцем лише
використовувалося на законних
підставах (договір оренди тощо). У
виробничій сфері можливо також
розповсюдити це на майно підряд-
них організацій, які виконують ро-
боти на території підприємства, де
працює працівник. На практиці по-
стане питання, як потрібно буде

доводити належність майна іншій
особі.

Окрім розкрадання, працівника
можна буде звільнити з роботи за
умисне пошкодження чи знищення
майна.

Пошкодження — це відхилення
від первісної якості майна, через що
воно частково знецінюється.

Знищення — це повна втрата
матеріальними цінностями своїх
властивостей, через що вони не
можуть використовуватися за при-
значенням і шляхом ремонту не мо-
жуть бути приведені в стан, придат-
ний для подальшого використання.

Дії, що призвели до пошкоджен-
ня або знищення майна, мають бути
протиправними.

Для законного звільнення праців-
ника з роботи необхідно забезпечити
дотримання таких умов:

— розкрадання, пошкодження чи
знищення майна має бути вчинено за
місцем роботи (тобто в організації, з
якою працівник перебуває у трудових
відносинах, чи в організації, в якій він
виконує роботу на основі цих трудо-
вих відносин);

— майно має належати робото-
давцеві або іншій особі, при цьому
таке майно має знаходитися у місці,
де працює працівник;

— працівник допустив пошкод-
ження чи знищення майна умисно, а
не з необережності, крайньої потре-
би, необхідної оборони.

За дотримання таких умов вар-
тість викраденого, пошкодженого чи
знищеного майна значення не має.
Відповідно до пункту 26 постанови
пленуму Верховного Суду України від
6 листопада 1992 року №9 «Про прак-
тику розгляду судами трудових спо-
рів» роботодавець може розірвати
трудовий договір з працівником не-
залежно від того, чи застосовувались
до нього раніше заходи дисциплінар-
ного або громадського стягнення, а
також від того, в робочий чи неробо-
чий час було вчинено розкрадання.

Можливість звільнення працівни-
ка з роботи законодавство пов’язує з
тим, що факт розкрадання, умисного
знищення чи пошкодження майна
має бути встановлений судом чи
постановою органу, до компетенції
якого належить накладення адмі-
ністративного стягнення. Зараз від-
повідно до пункту 8 статті 40 КЗпП
такий факт має бути встановлений
вироком суду, що набрав чинності,
чи постановою органу, до компе-
тенції якого входить накладення
адміністративного стягнення або за-
стосування заходів громадського
впливу.

Якщо факт розкрадання, зни-
щення чи пошкодження майна на-
лежно встановлено, міра покарання
чи вид адміністративного стягнення у
такому разі не має значення. На-
приклад, якщо орган (посадова
особа), уповноважений вирішувати
справу про адміністративне правопо-
рушення, встановив факт правопору-
шення, але через його малознач-
ність, звільнив правопорушника від
адміністративної відповідальності,
обмежившись усним зауваженням

(стаття 22 Кодексу про адміністра-
тивні правопорушення), роботода-
вець має право звільнити працівника
з роботи. Вбачається, що встанов-
лення факту правопорушення дасть
право роботодавцю звільнити пра-
цівника з роботи і у тому випадку,
якщо відповідно до статті 21 Кодексу
про адміністративні правопорушення
він був звільнений від адміністратив-
ної відповідальності з передачею
матеріалів на розгляд громадської
організації або трудового колективу
для застосування заходів громад-
ського впливу.

Важливо звернути увагу на таку
обставину. Якщо факт вчинення
розкрадання, іншого корисливого
правопорушення або умисного по-
шкодження чи знищення майна буде
належним чином встановлено, але
це правопорушення не буде пов’яза-
но з роботою, працівника не можна
буде звільнити на підставі коменто-
ваної правової норми, тобто відповід-
но до пункту 4 частини першої статті
104 проекту ТК (пункту 8 статті 40
КЗпП).

Судова Колегія у цивільних спра-
вах Верховного Суду України ухва-
лою від 29 серпня 1990 року встано-
вила, що на підставах, зазначених у
пункті 8 статті 40 КЗпП, роботодавець
має право розірвати трудовий дого-
вір лише в межах одного місяця від
дня винесення постанови органу, до
компетенції якого входить накладен-
ня адміністративного стягнення або
застосування заходів громадського
впливу. Таким чином, час фактичного
видання наказу про звільнення має
істотне значення, тому що підписан-
ня наказу після закінчення строку не
може вважатися дією, яка ґрунтуєть-
ся на законі.

За новим ТК працівника також
можна буде звільнити з роботи лише
з дотриманням термінів, установле-
них статтею 409 проекту. Обчислен-
ня цих термінів розпочинається від
дати набрання чинності вироку суду
чи прийняття постанови про застосу-
вання адміністративного стягнення.

Наразі, вирішуючи питання про
звільнення працівника на підставі
пункту 8 статті 40 КЗпП, не завжди
вдається дотриматися встановле-
них статтею 148 КЗпП термінів,
оскільки кримінальні та адмініст-
ративні справи у зв’язку із розкра-
данням майна дуже часто розслі-
дуються та розглядаються судами
тривалий час і тому спливає 6-мі-
сячний строк. Оскільки цей строк
поновленню не підлягає, робото-
давець з незалежних від нього
причин втрачає право звільнити
правопорушника. У проекті ТК пе-
редбачено, що час провадження у
кримінальній справі або у справі
про адміністративне правопору-
шення у зв’язку з протиправними
діями працівника у строк врахову-
ється (стаття 409 проекту ТК).

Звільнення працівників з підстав,
передбачених пунктом 8 статті 40
КЗпП, а в подальшому пунктом 4
частини першої статті 104 проекту
ТК здійснюється без погодження з
профспілковим органом.

Відділ правової роботи
ЦК Атомпрофспілки

ВП РАЕС: ПРОФСПІЛКОВА МОЛОДЬ — ОРГАНІЗАТОР КОНКУРСУ НАУКОВИХ ДОПОВІДЕЙ

Твори себе через знання, набувай
безцінного професійного досвіду

Конкурс наукових доповідей серед молодих пра-
цівників відокремленого підрозділу «Рівненська
АЕС» уже другий рік поспіль відбувся в навчально-
тренувальному центрі. Його організатором тради-
ційно виступила організація молоді первинної про-
форганізації ВП РАЕС.

Продовження. Початок у №52 2010 року, №1–№12 2011 року



31 березня 2011 року №13 (539)

0   1   2   3   4   5   6   7   8   9   10   11   12   13   14   15   16 

Засновник: Професійна спілка 
працівників атомної енергетики 

та промисловості України
Видавець: Редакція газети 

«Атомник України»

Адреса редакції: вул. Шота Руставелі, 39/41
оф. 814, м. Київ, 01033

Газета «Атомник України»
Головний редактор

Микола ПЕТРИЧЕНКО
Телефон/факс: (044) 496-52-98

ETmail: atomnik@union.kiev.ua
atomnik@gmail.com

Газета виходить щотижня
Індекс — 21766

За точність викладених фактів 
відповідальність несе автор

Редакція листується з читачами 
лише на сторінках газети

При передруку посилання на «Атомник
України» обов’язкове

Свідоцтво про реєстрацію 
КВ №4480 від 21.08.2000 року

Газета віддрукована
у ПП «Трейд інформ»: м. Київ, 

вул. Новозабарська, 2/6.
Тираж 5000

Ціна договірна

4
ПРОФКОМ ДП «СхідГЗК»: СПРИЯННЯ КУЛЬТУРНО-ОСВІТНІМ І СПОРТИВНИМ ЗАХОДАМ

Серед членів Атомпрофспілки десят-
ки сотень людей, які брали участь у лікві-
дації наслідків аварії на Чорнобильській
АЕС, досі працюють у зоні відчуження
ЧАЕС, на діючих атомних електростанці-
ях, підприємствах атомної промисловос-
ті, науки тощо. Більшість із чорнобильців
не можуть похвалитися міцним здо-
ров’ям. Але цьому можна зарадити,
вважає завідувач відділу комплексно-
го оздоровлення людини природними
засобами Українського інституту екології
людини Марія Грицай, якщо їжа, як ради-
ли древні лікарі, буде ліками, а ліки —
їжею.

— Пані Маріє, певно, аби їжа зцілю-
вала, вона має бути особливою?

— Зовсім ні. У системі харчування, якою
з давніх-давен користувалися наші предки,
немає якихось особливих продуктів. Го-
ловне — у певну частину доби вживати са-
ме таку їжу, яка найкраще засвоюється
саме в цей час. І тоді відбуваються дива:
такі органи, наприклад, як селезінка, печін-
ка й підшлункова залоза, можуть відновити-
ся навіть з однієї клітини (що, варто заува-
жити, неможливо зробити за допомогою
найкращих пігулок). А ще кожна людина
мусить усвідомлювати навіть при найтяж-
чих діагнозах — дуже важливим у системі її
життєдіяльності є розуміння цілісності орга-
нізму і взаємозв’язку між усіма системами
організму. В роботі системи травлення
функції товстого, тонкого кишківника й
печінки, підшлункової залози та шлунка є
визначальними. Найнебезпечніші для здо-
ров’я людини токсини, які осідають у цих
органах, досить ефективно виводяться з
організму при п’ятиразовому харчуванні.

— Отже, перше, що треба за-
пам’ятати, — необхідно перейти на

п’ятиразовий прийом їжі, щоб вивести
з організму токсини. А як можна орга-
нізувати це, з чого слід починати?

— Насамперед, після того, як встаємо
після сну, мусимо випити маленькими
ковточками 500—700 мл води. В осінньо-
зимовий період її дуже добре доповнити
відваром вівса й ячменю. Цей напій
додасть сили, очистить та відновить орга-
нізм.

— А як бути тим, хто любить вранці
зігрітися, наприклад, чорним чаєм чи
чашечкою запашної кави?

— Не лише зранку, а взагалі чорний чай
пити не варто. Також необхідно знати, що
кава виводить кальцій з організму. Зелений
чай, який охолоджує організм, знижує сек-
реторну активність шлунка, можна вживати
влітку. Натомість ми — представники відич-
ної давньоукраїнської медицини — радимо
вживати чаї з українських трав. Такі напої
пили наші прабабусі, які жили й по 100, і
навіть по 120 років. Особливо сильним є
напій з вівса й ячменю.

— Пані Маріє, а як його можна при-
готувати?

— Зерно цих злаків підсушують у
духовці, мелють на кавомолці. Потім до
нього додають жито, цикорій, корінь куль-
баби. Напій має дуже приємний смак,
схожий на каву. Але на відміну від замор-
ського, до того ж не завжди натурального
продукту, наша українська кава прино-
сить організму величезну користь. Її
також можна вживати натщесерце, так ми
допомагаємо печінці та підшлунковій
залозі, одночасно живлячи і очищуючи
свій організм.

— Ви стверджуєте, що кожен, хто
прагне бути здоровим, має рано вста-
вати?

— Так. Вважається, що оптимістів
сонце «піднімає» з 4-ї до 5-ї ранку. З 5-ї до
6-ї встають ті, на кого чекають серйозні й
відповідальні справи, — цих людей нази-
вають трудоголіками, з 7-ї до 8-ї — ті, хто
несвідомо втрачає силу життя й час. А
звідси можна зробити висновок: відхід від
природних ритмів позбавляє людину ціліс-
ності, ми страждаємо, починаємо хворіти.

— А що крім напою з ячменю та
вівса, або узвару та сухофруктів з
нього ви рекомендуєте на сніданок,
особливо тим, чия робота пов’язана з
фізичними навантаженнями?

— За нашою давньою традицією на
сніданок варто їсти ріденьку кашу з туш-
кованими на пару овочами. Але вона має
бути обов’язково заправлена топленим
коров’ячим маслом, головне — не готува-
ти її на молоці.

— Чому?
— Із ночі до 13-ї години ослаблені

нирки. Тому в цей період молочні продук-
ти бажано не вживати, оскільки кальцій,
що міститься у молоці, може піти не на
засвоєння, а на відкладення. Саме тому
зранку краще вживати не сир і сметану, а
замочені сухо- або свіжі фрукти, тушкова-
ні овочі, насіння, каші. До каші додають
також змелене насіння кропу, фенхель,
що має антитоксичну дію. В печінці люди-
ни, яка вживає топлене масло, ніколи не
буде застою, своєчасно виділятиметься
жовч, а її дихальна система завдяки
фізичним вправам на свіжому повітрі, які
виконуються до прийому їжі, своєчасно
включиться в роботу.

— Чи треба так розуміти, що впро-
довж дня також маємо певний час
вживати певні продукти?

— Обов’язково. О десятій ранку знову
вживають рідину. Трішки пізніше — білко-
ву страву. До речі, улюблена страва в
українців — борщ з кольоровою квасолею

найкраще засвоюється о 10–10.30 ранку
або о 13–13.10 дня.

Обід, о 13-й, знову починаємо рідиною.
Це може бути кисломолочний напій, потім
— сир, а також зелень. Щодо свіжого
коров’ячого молока: воно найкраще засво-
юється о 6-й ранку та о 10-й вечора. Але
є застереження: це молоко утворює неба-
жаний в організмі слиз. Щоб цього не тра-
пилося, на склянку молока додають кори-
ці, або імбиру на кінчику чайної ложки.
Та, незважаючи на наявність такої «проти-
отрути», не варто нехтувати порадами
щодо часу вживання цього продукту, тоді
він легко засвоюється організмом, і кальцій
не відкладатиметься в нирках.

О 15-й годині добре засвоюються
замочені раніше родзинки, абрикоси, або
свіжі фрукти. За півгодини після цього
вживають замочені горіхи — волоські чи
лісові. Вечеряють, зазвичай, їжею, що
містить вуглеводи, бажано не пізніше 18-ї
години. На вечерю можна випити рідину,
поласувати салатами, тушкованими (на
воді, або парі) овочами, горіхами. А от
після 18-ї через 1,5–2 години ми можемо
випити рідину (чай із трав, або кисломо-
лочний напій з корицею), або з’їсти віт-
чизняні фрукти. До слова: у Китаї відсутні
вечірні ресторани. Бо тут дбають про здо-
ров’я нації, в такий спосіб пропагуючи
життя за природними ритмами.

О 10-й вечора бажано, щоб кожен,
хто себе шанує, уже був у ліжку. Бо
саме з 22 до 24 години відновлюється
нервова система людини. Ті, хто лягає
спати пізніше 24 години, виснажують всі
інші системи організму, бо нервова сис-
тема є координуючою.

— Пані Маріє, чи варто запивати
їжу?

— Напої треба вживати за 20–40 хви-
лин до їжі, а не після неї.

Галина ЖУРА

77 работников и 24
пенсионера ГП «ВостГОК»
являются участниками
боевых действий на тер-
ритории других госу-
дарств.

Воины-интернациона-
листы принимают актив-
ное участие в деятельнос-
ти Желтоводской городс-
кой организации «Афган»,
которую возглавляет Сер-
гей Ищенко, отслуживший
в Афганистане два года,
награжденный боевыми
наградами. Афганцы не
любят рассказывать о вой-
не, вспоминать жестокие
бои, смерть товарищей,
трудности и лишения, ко-
торые им пришлось прео-
долеть, выполняя свой
интернациональный долг.
Несмотря на то, что им не
всегда удается обратить
внимание общества на
свои проблемы, эти люди
стремятся помочь этому
самому обществу быть
лучше и чище.

Летом прошлого года
на одном из городских
интернет-сайтов появи-
лась информация о дея-
тельности неформально-
го объединения «Blood»,
участники которого — жел-
товодские подростки —
собирались в районе ма-

газина №37, распивали
спиртные напитки, хули-
ганили, разрисовывали
стены домов красной кра-
ской. А как-то раз из окна
окатили холодной водой
коляску с девятимесяч-
ным ребенком, малыш по-
лучил сильный шок. Труд-
но даже представить, до
каких хулиганских дей-
ствий могли бы еще доду-
маться эти 13–16-летние
подростки, если бы на них
не обратили внимания
активисты «Афгана». Они
решили помочь «трудным»
детям направить свою
энергию не в разруши-
тельное, а в созидатель-
ное русло.

В результате то, что
не удавалось «семье и
школе», у афганцев по-
лучилось: ребята стали
заниматься строевой и
физической подготовкой,
принимать участие в со-
ревнованиях и достигли
первых успехов. Это за-
интересовало не только
«трудных» детей, но и
обычных старшеклассни-
ков, которые тоже стали
посещать занятия. В чем
же здесь секрет?

— В отличие от школы,
ребятам здесь не ставят
оценки, — говорит Сергей

Ищенко. — Сюда никто
никого не заставляет хо-
дить. Все — на добро-
вольной основе. И учат
здесь те, кто о строевой
подготовке и военно-пат-
риотическом воспитании
знает не понаслышке, а
из личного опыта. Когда
мы были мальчишками,
слышали рассказы взрос-
лых о Великой Отечест-
венной войне. Мы во-
схищались подвигами и
героизмом ветеранов, но
со временем пройти экза-
мен на мужество при-
шлось и нашему поколе-
нию. Нас очень беспокоит
сегодняшняя молодежь,
которая порой из-за от-
сутствия возможностей
для самореализации вы-
бирает скользкую дорож-
ку в жизни. Но не все
потеряно, ситуацию мож-
но исправить. Мы стара-
емся привить ребятам
уважение к старшему по-
колению, научить культуре
поведения. У нас действу-
ет своя система наказа-
ний. При этом соблюдаем
армейский принцип: один
за всех и все за одного.

Заниматься с нами
могут все желающие. За-
нятия проводятся в клубе
«Дружба» и на террито-
рии СШ №8. В помеще-
нии школы находится наш
штаб. Планируем органи-
зовать там музей славы
воинов-интернационалис-
тов. Ребята, которые будут
приходить к нам, увидят на
стендах музея фото своих
родных, знакомых, сосе-
дей, узнают об их службе.
В этом вопросе мы про-
сим помочь нам городс-
кую власть. Кстати, что
касается реальной помо-
щи, здесь хочется по-
благодарить Восточную
объединенную организа-
цию профсоюза и лично

Бориса Николаевича Фи-
липпова, который никогда
не оставляет наши про-
сьбы без внимания. Среди
активистов нашей органи-
зации немало востгоков-
цев, особо хочется отме-
тить Леонида Овчарова и
Ивана Боклага.

Участниками боевых
действий на территории
других государств явля-
ются семеро работников
ремонтно-механического
завода ГП «ВостГОК».

— После окончания
техникума 19-летним пар-
нем я попал в Афганистан,
— говорит Владимир Бе-
лый. — Служил там полто-
ра года. Думаю, что сов-
ременные молодые люди
смогли бы служить не
хуже нас, но лучше, чтобы
им не приходилось бы-
вать в «горячих точках».

К сожалению, мы с
каждым годом ощущаем
все меньше внимания со
стороны государства, —
говорит Владимир Рем-
болович, служивший в
Египте. — Нам говорят:
«Мы вас туда не посыла-
ли». Да, действительно,
насильно никто туда не
посылал. Но всем зада-
вали вопрос: «Согласны

ли вы выполнить особое
задание партии и прави-
тельства? Кто согласен —
два шага вперед!». И,
естественно, 99% новоб-
ранцев делали эти два
шага.

— Я принимал участие
в боевых действиях на тер-
ритории Чехословакии, —
рассказывает Давид Гра-
ма. — Тогда мне было 18.
Пришлось в тот период
немало хлебнуть горя, по-
терять боевых друзей. Но я
горжусь, что был воином-
интернационалистом.

Беседовала
Елена БОРОВКОВА,

фото
Михаила СТЕПАНЯНА
На снимках: воины-

интернационалисты РМЗ.
Слева направо в нижнем
ряду: Давид ГРАМА, инже-
нер по подготовке произ-
водства; Владимир БЕ-
ЛЫЙ, электромонтер; Сер-
гей ФЕДЬКО, сварщик.
Верхний ряд: Александр
ФЕДЕНКО, слесарь МСР;
Владимир РЕМБОЛОВИЧ,
наладчик станков ПУ; Сер-
гей САРАНА, токарь; Ста-
нислав ДЕШКО, токарь.

Воспитанники афган-
цев с удовольствием едят
солдатскую кашу.

Дрібні аварії обійдуться без
даішників. Відповідний закон
підписав Президент України
Віктор Янукович, інформує
прес-служба глави держави.

Тобто в разі, коли в ДТП не-
має потерпілих, машини ж за-
страховані, а водії тверезі та по-
годжуються з причинами аварії,
то водій, у котрого є поліс «авто-
цивілки», не платить штраф і не
ризикує втратити права. Також у
цьому разі водіям не обов’язково
викликати на місце ДТП даішни-
ків, а лише представників страхо-
вої компанії.

Податкові канікули для ма-
лого та середнього бізнесу бу-
дуть запроваджені з 1 квіт-
ня 2011 року і триватимуть до
1 січня 2016 року. Про це ска-
зав Президент України Віктор
ЯНУКОВИЧ, відповідаючи на
запитання під час телепроекту
«Розмова з країною».

В. Янукович зазначив, що
така норма передбачена новим
Податковим кодексом. «Ви по-
винні запам’ятати, що закони,
які ми приймаємо, завжди тре-
ба уважно читати», — підкре-
слив Президент і додав, що
документом також передбачено
поступове зниження податку на
прибуток і податку на додану
вартість.

За словами глави держави,
якщо певні норми Податкового
кодексу не сприятимуть розвит-
кові економіки, документ може
бути скорегований. «Якщо ми по-
бачимо, що він дає результат не
такий, який ми очікували, у нас
завжди буде можливість його
трошки поправити», — зазначив
В.Янукович. Водночас Президент
висловив сподівання, що Подат-
ковий кодекс ефективно працю-
ватиме і створить вигідні умови
для ведення бізнесу та вироб-
ництва.

ДОБРОГО ЗДОРОВ’Я

ДДействияействия «афганц«афганцеев» на тев» на террриторриторииии рроодного дного городагорода
НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ

Дрібна ДТП:
кого викликати?

ВЛАДА ДЕКЛАРУЄ…

Ведення бізнесу:
вигідні умови


